

French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/218, T/OBS.5/19, T/L.411),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the statement of the special representative that it is open to the petitioner to apply to the Conseil du contentieux administratif for decision as to whether he is entitled to a disability pension;

2. *Requests* the Administering Authority to offer assistance to the petitioner in any recourse he may have to the Conseil du contentieux administratif;

3. *Notes* the statement of Administering Authority that the decision of 31 May 1951 which accords automatic promotion to pupils entering the medical school at Ayos did not have retroactive effect.

*519th meeting,
18 March 1954.*

985 (XIII). Petition from Chief Djomatchoua Fomokoum (T/PET.5/220)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Chief Djomatchoua Fomokoum concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/220, T/OBS.5/24, T/L.434),

1. *Notes* that the complaints of the petitioner have been taken under examination by the Administering Authority by the appointment of a commission to inquire into all the matters raised in the petition, particularly the matter of the regrouping of the community;

2. *Invites* the Administering Authority to inform the Council of the results of the inquiry when it is completed.

*520th meeting,
19 March 1954.*

986 (XIII). Petition from Mr. Alphonse M'Boua M'Boua (T/PET.5/221)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Alphonse M'Boua M'Boua concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/221, T/OBS. 5/21, T/L.412),

Notes the statement of the special representative according to which the acts imputed to the petitioner were covered by the amnesty granted in accordance with the law of 6 August 1953.

*519th meeting,
18 March 1954.*

987 (XIII). Petition from the Secretary-General of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/L.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Secretary-General of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administra-

tion française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/218, T/OBS.5/19, T/L.411),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur la déclaration du représentant spécial selon laquelle il lui est loisible de s'adresser au Conseil du contentieux administratif qui décidera s'il a droit ou non à une pension d'invalidité;

2. *Prie* l'Autorité administrante d'accorder aide et assistance au pétitionnaire en tout recours qu'il pourrait avoir au Conseil du contentieux administratif;

3. *Prend acte* de la déclaration de l'Autorité administrante, selon laquelle la décision du 31 mai 1951, accordant une promotion automatique aux élèves qui entrent à l'école d'infirmiers d'Ayos, n'a pas d'effet rétroactif.

*519ème séance,
le 18 mars 1954.*

985 (XIII). Pétition du chef Djomatchoua Fomokoum (T/PET.5/220)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du chef Djomatchoua Fomokoum concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/220, T/OBS.5/24, T/L.434),

1. *Constata* que l'Autorité administrante a pris en considération les plaintes du pétitionnaire en nommant une Commission chargée d'effectuer une enquête sur tous les points évoqués dans la pétition, et en particulier sur le regroupement éventuel de la collectivité;

2. *Invite* l'Autorité administrante à informer le Conseil des résultats de l'enquête quand elle sera achevée.

*520ème séance,
le 19 mars 1954.*

986 (XIII). Pétition de M. Alphonse M'Boua M'Boua (T/PET.5/221)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Alphonse M'Boua M'Boua concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/221, T/OBS.5/21, T/L.412),

Prend acte de la déclaration du représentant spécial d'où il ressort que les faits imputés au pétitionnaire ont été amnistiés en vertu de la loi du 6 août 1953.

*519ème séance,
le 18 mars 1954.*

987 (XIII). Pétition du Secrétaire général de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/L.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Secrétaire général de l'Union des populations du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consul-